

Referat DH Dragør

16. oktober 2018 kl. 16:00 - 19:30

Wiedergården

Tilstede: Tonny, Britt, Palle, Edith, Winnie, Birgit, Gerd.

Fraværende: Svend, Birthe, May, Jeanet.

1. Godkendelse af dagsorden

Dagsorden godkendt

Gerd foreslog, at alt vedrørende Handicaprådet næste gang samles under et punkt

2. Formel godkendelse af referat fra 14. august 2018

Referat godkendt

3. Frigivelse af handicapvenlige tiltag 2018

Jeanet har sendt et notat rundt. Her nævnes midlerne for 2018 og forslag til handicaptiltag i 2019, såfremt der findes midler i budget 2019. Såfremt der er yderligere punkter fra notatet, der skal tages op til næste Handicaprådsmøde, kan Jeanet tilføje dem.

4. Hjemmesiden

Palle nævnte, at der måske stadig er en dato fejl ift. april referatet. Der står marts.

5. Økonomi ved Palle

Siden sidst har der været mødeudgifter til mødet 14. august og honorar til Rene Nielsen (er betalt).

Vi har modtaget 3500 kr. fra Sildens dag og paragraf 18 midler. (2 gange)

Saldo d.d. 24.533,27 kr. Dragør kommune vil nok have 9.850 kr. tilbage (2 x §18). Tony har allerede modtaget en mail fra Kommunen stilet til en Tobias, hvor de beder om at få pengene tilbage. I første omgang var de sendt til H-huset, så til bank Nordic og så endelig til Sydbank.

Udlæg skal modtages senest 20. december 2018.

Der skal ikke længere 2 underskrifter til for at lave udbetalinger.

Tony mener, at han har et kontonummer til kommunen via den mail til Tobias, som han modtog.

6. Meddelelser fra eksterne råd

- Handicaprådet. Alle har modtaget referatet. Flemming har nævnt, at der til næste år vil være 5.000 kr. til modtageren af handicapprisen ud over statuetten, hvis den ikke uddeles i år.

- Brugerrådet Wiedergården. Udskydes til næste møde, da Jeanet ikke deltog i mødet.

- Infrastrukturudvalget. Udskydes til næste møde. Dog nævnte Winnie, at man ikke kan komme igennem i kørestol fra Hartkornsvej og til de forskellige vænger pga. hegn eller dårlige kantsten.

- Folkeoplysningsudvalget. Palle nævnte at udvalget har haft skrevet et høringssvar. Her foreslår man, at tiderne skæres ned. Den 26 / 9 bliver det på et møde nævnt, at man gerne vil leje baner ud til private, hvilket en repræsentant fra en badminton forening, at de gerne vil have mulighed for flere baner. Palle mener, at hvis man skal sikre sig tider i den nye svømmehal, så skal der enten laves en svømmeklub for handicappede eller en afdeling i den eksisterende svømmeklub. Winnie foreslog, at punktet sættes på som et selvstændigt punkt på et af de kommende møder, hvor DH Dragør diskuterer, hvad de foretrækker. Edith kan huske at man tidligere har haft noget der hedder "svømning for pensionister".

Såfremt de afsatte midler ikke bliver brugt, kunne de bruges til en lift i svømmehallen fremfor blot at sende pengene retur.

Britt fortalte, at svømmehallen forventes at åbne midt i juni 2019.

7. Opfølgning på vores arrangement tidligere i dag 16. oktober 2018

Edith havde svært ved at høre Rene. Tonny mente, at teleslyngen var rigtig god. Winnie valgte derimod at slå tele fra og sætte sig op foran og støtte lyden med mundaflæsning. Winnie spurgte ind til hvorfor der ikke var bestilt skrivetolk. Alle var enige om, at foredraget var interessant.

Palle synes ikke, at der inden foredraget var annonceret godt nok om det. Der var ikke nogen plakater i Hollænderhallen, på biblioteket og i Wiedergården måtte vi kun hænge i forhallen – fordi vi spurgte om lov.

Gerd nævnte, at Jeanet var blevet opfordret til at vi skal huske fremover at søge om penge til annoncering i Dragør Nyt, når der søges §18 midler.

Winnie foreslog, at DH tager kontakt til Brugerrådet og beder dem sørge for flere steder, hvor foreninger kan annoncere deres arrangementer.

8. Nye punkter til handicaprådet

- Handicappris uddeles ikke i 2018
- Kantstenen ved stationspladsen skal rettes. Den er for høj. Derudover er der løse fliser. Palle sørger for at have billeder med som dokumentation.
- Taktile fliser på Kirkevej skal først etableres, når fliserne alligevel skal etableres.
- Edith ønsker hvide streger fra pølsevognen til forretningen på hjørnet
- Hvad sker der i svømmeudvalget? Britt nævnte, at hun indtil nu ikke er blevet inviteret til yderligere møder siden sidste møde. DH vil gerne sikre sig bane-tid og vil derfor tage kontakt til Flemming.

9. Kommende arrangementer

Borgerforeningen 14. januar. Vi er inviteret med, da de gerne vil have en sansequiz som ved frivillighedens dag. Gerd har nævnt overfor Niels, at der bør være tid til at nævne DH og DH Dragørs virke. Det er kl. 19 og ikke kl. 20, som det ellers plejer at være. Britt kommer ikke med mindre, hun får hjælp med sin rollator pga. trapperne. Dette bliver endelig afklaret på næste møde. Foredrag, 3500 kr. fra Sildens dag. Udskydes til næste møde.

Der skal bruges en drejebog for at

der kan laves en video om handicappede i Dragør.

Hvilke problemer skal tages op? Hvem skal være med? Hvor skal den filmes?

Britt er kommet med følgende forslag:

Ledelinjer på Kongevejen (bliver ikke respekteret)

Høje kantstene - skæve fliser - huller i vejene og mange vejhuller på første stykke af Bymandsgade ved Fysiq Dragør

Lyssignal for overgang ved Wiedergården

Handicap holdepladser osv.

Winnie mener at videoen skal være på 10-15 min og bør indeholde 4 emner. Winnie, Britt, Edith, Tonny og Birgit vil gerne være statistere. Britt, Winnie og Tonny vil gerne være med til at lave et udkast til en drejebog. Tonny og Palle vil gerne tage nogle billeder, der kan diskuteres ud fra. Forslag til emner kun være taktile fliser, kantstene, passage til stier og teleslynger på biblioteker eller i Hollænderhallen.

Punktet sættes på dagsorden til næste møde.

10. Evt.

11. NB! Vi skal evt. finde en dato til et møde i starten af november da der er et handicaprådsmøde 27. november 2018. Det blev besluttet at afholde et DH Dragør møde d. 13. november kl. 16:00. Såfremt dette møde er for sent ifht dagsorden til Handicaprådsmøde, kan det løses ved at alle sender punkter til Jeanet inden hun skal til planlægningsmøde med Flemming. Tonny er usikker på om der er et møde d 30.10.

Kommende DH møder: 4. december

Kommende Rådsmøder: 30. oktober (budgetforhandlinger er ved at være færdige her), 27. november

Referent: Gerd